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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis tlak. přípojek - kanalizace: prac. dny - tel. 416 857 071 (hlas. zázn.),  

víkendy - tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Nová Ves, Staré Ouholice, Nové Ouholice, Vepřek a Miřejovice.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 11/2022 vydáno 21. 11. 2022 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: Lukáš Jansa 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. prosince 2022. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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 zápis ze  zasedání zastupitelstva, hospodaření obce, aktuality nejen ze stavby 

v Nové Vsi a v Nových Ouholicích 

 spolkové novinky a pozvánky - senioři, fotbal, turisti, maraton klub 

 reportáže z nedávných akcí v obci 

 pozvánky na kulturní a společenské akce během Adventu 

 4. díl ze záchrany Satranova mlýna 

 poutavé čtení o vracení zrenovovaného vepřeckého zvonu do zvonice 

 zdravotnické okénko 
 

 

27. listopadu – První adventní neděle (další 4., 11. a 18. prosince)  

5. prosince – Mezinárodní den dobrovolníků 

10. prosince – Mezinárodní den lidských práv 

24. prosince – Štědrý den 

25. prosince – 1. svátek vánoční 

26. prosince – 2. svátek vánoční 
 

„Na svatou Barboru saně do dvoru.“ (4. prosince) 

 „Svatá Viktorie obrázky na okna ryje.“ (23. prosince) 

„Lepší vánoce třeskuté než tekuté.“ 
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ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE  
Dne 14. 11. 2022 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém zasedání v počtu       

8 členů. Přítomni byli: Lukáš Jansa, Ing. Michaela Knížková, Ing. Adam Titěra, Ing. 

Renáta Hakrová, Ing. Bohdana Tobiášková, Martina Srncová, Martin Exner a Ing. arch. 

Miroslav Hujer. Omluven byl Ing. Petr Štorek. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávy o hospodaření obce v září a říjnu 2022.  

 Schválilo rozpočtové opatření č. 6/2022. 

 Vzalo na vědomí zprávy informačního a kulturního výboru. 

 Schválilo přijetí dotace z rozpočtu Středočeského kraje a uzavření veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace. 

 Schválilo prodej pozemku p.č. 29/4 o výměře 70 m2 a pozemku p.č. 29/5            
o výměře 48 m2 v k.ú. Nová Ves u Nelahozevsi, obec Nová Ves. 

 Schválilo žádost MŠ Nová Ves o poskytnutí finančního krytí na školního 
asistenta do konce roku 2022.   

 Schválilo výši odměn za výkon funkce pro nečleny zastupitelstva obce. 

V diskuzi se mimo jiné probíralo: 

- aktuální stav stavby, průběh dalších prací, stavba mostku v NO, oprava osvětlení, 

- extrémní a nebezpečný provoz v podchodu u vlaku díky vyznačené cyklostezce 

(obratem bylo instalováno značení - viz foto, změna trasy se řeší),  

 
- možnost zásobování potravinami obyvatele NO, kteří mají problémy s dojížděním, 

příp. zajištění pojízdné prodejny (řeší se), 

- obnovení autobusové zastávky v Nové Vsi a autobusových linek,  

- přidání dalšího kontejneru na hřbitov, především v období Dušiček a dalších svátků. 

Zapsala Lucie Tláskalová / Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  

http://www.nova-ves.cz/
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Foto Bruno Vognič: Nechť jim ten úsměv vydrží po celé volební období (chybí p. Štorek) 

DATOVÉ SCHRÁNKY 
Vážení spoluobčané,  
od 1. 1. 2023 na základě změny zákona automaticky získají datovou schránku všichni 
živnostníci a nepodnikající právnické osoby. 
Prosíme, pokud patříte do jedné ze jmenovaných skupin a dosud datovou schránku 
nemáte, věnujte této zprávě pozornost. Přístupové údaje obdržit́e doporučeným 
dopisem během měsíce ledna, února nebo března 2023. Datovou schránku si také 
můžete založit sami již nyní. 
Viće informací naleznete na webových stránkách www.chcidatovku.cz. 

http://www.chcidatovku.cz/
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MĚSÍC STAROSTOU 
Drazí sousedé, mám za sebou první měsíc jako starosta naší obce a dovolte mi 

shrnout to nejdůležitější, co jsem doposud řešil. 

Jak asi nikoho nepřekvapí, nejvíce času nám s paní místostarostkou zabírá stavba 

chodníků, osvětlení a rekonstrukce silnice II/608, která se nyní přesouvá do Nových 

Ouholic.  

Co mi dělá v posledních dnech 

velké starosti, je veřejné 

osvětlení. Během prací               

na přeložkách sítí a záporových 

stěnách došlo k narušení vedení 

veřejného osvětlení v Nových 

Ouholicích. Zprvu se to zdálo 

jako banalita, co se během pár 

hodin vyřeší. Bohužel ale 

projektová dokumentace správce sítí absolutně neodpovídala realitě a začalo pátrání 

„naslepo“, což si vyžádalo několik dalších dní. Během nich došlo bohužel ke zhroucení 

vedení v celých Nových Ouholicích a poté i v Nové Vsi. Bylo nutné udělat 

přesmyčkování a bypass vedení. Nebylo to tedy jen o opravě jednoho světla nebo 

výměny kusu kabelu. Nezbylo nám než varovat občany přes informační kanály, které 

máme k dispozici. V době, kdy píšu tento článek, se už podařilo obnovit osvětlení         

v Nových Ouholicích, zbývá ještě dořešit Novou Ves. (Na fotografii vidíte osvětlení      

v Nové Vsi ve zkušebním režimu, intenzita a časy svícení se ještě budou ladit.) 

Zároveň bych chtěl ještě všechny požádat, aby opravdu respektovali zákaz vjezdu    

a neprojížděli stavbou. Do Nových Ouholic mohou skutečně jen vozidla, která mají 

povolení vjezdu vydané obecním úřadem. I ta se ale musí řídit pokyny stavby            

a neohrožovat bezpečnost. Mysleme prosím na to, ať nedojde zbytečně k úrazu. 

Vím, že stavba nám všem komplikuje už přes rok život a cesta nejen na vlak se             

v těchto dnech změnila nechtěně v bojovou hru a moc se vám všem omlouvám. 

Chápu, že to naštve. Vždy ale děláme maximum pro nápravu a máte všichni můj 

obdiv, s jakým nadhledem to zvládáte. To naštvání vždycky opadne, jakmile jsou vidět 

výsledky. Nová Ves se přímo proměnila před očima a od 1. 12. bude tento první úsek - 

Nová Ves po křižovatku Na Homolce a nájezd na dálnici - otevřen. Rád bych vás 

všechny tedy tímto pozval na slavnostní otevření dne 25. 11. od 15:00 před 

obecním úřadem. Obyvatelé Nových Ouholic se mohou na vlastní oči přesvědčit, jak 

hezké to bude za půl roku i u nich. 
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Co nového je tedy na stavbě? 
- Dokončujeme chodníky v Nové Vsi v úseku od odbočky na Sazenou po křižovatku     

za poštou, dále chodníky směrem k Vepřku a dolů kolem AZ Techu. 

- Probíhá osazování dopravních značek a vodorovného značení v Nové Vsi, kontrola 

uličních vpustí a šachet. 

- Probíhá kompletace dokumentace pro schválení předčasného užívání stavby. 

- Byla odstraněna stará lávka pro pěší a koridor pro chodce byl převeden na nově 

vybudované mosty.  

- Práce na chodnících mezi Novou Vsí a Novými Ouholicemi budou probíhat na etapy 

a předpokládá se zahájení prací po Novém roce. 

- V Nových Ouholicích probíhají práce na dešťové kanalizaci, musí se odsekávat skalní 

výstupy, následně bude probíhat přeložka plynového vedení. 

  
Fotografie z 19. 11. 2022 

Absolvoval jsem také jeden soud - žalobu na územní plán, který obec vyhrála. I tak ale 

musím říci, že mi není jako starostovi příjemné potkávat své spoluobčany u soudu       

a doufám, že tato éra je už za námi a já budu moci řešit příjemnější věci. 
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Hezkým zážitkem pro mě bylo setkání s místními seniory na pozvání pana Vogniče, 

kde jsem poznal řadu milých lidí a v přátelské atmosféře měl možnost navnímat, co je 

trápí, a vyslechnout si jejich plány do budoucna. Jsem velmi rád za jejich aktivitu, 

podněty a těším se na další setkání. 

Přišla mi také řada upozornění na neoprávněné zábory obecních pozemků. Bohužel 

jim musím dát za pravdu. Na řadě míst jsou autovraky, stavební materiál, uhlí nebo 

dřevo. Zejména Vepřek je v tomto šílený kontrast. Na jednom konci nádherně 

zvelebený a opečovávaný, na tom druhém přesný opak.  Jistě se ale shodneme, že to 

není v pořádku. Máme tu celou řadu lidí, kteří jdou ostatním příkladem, nezištně se 

starají o veřejná prostranství, zvelebují je a často se nedočkají žádného uznání. Moje 

uznání ale rozhodně mají a rád se jich zastanu. Třeba i tím, že budu řešit ty, kteří 

dělají pravý opak. Chci žít v obci, kde být slušný neznamená být nutně ten slabší.  

Nechci mít hned ze začátku pověst „drába“ nebo „vrchnosti“. Myslím si, že vše je         

o komunikaci a stačí se dohodnout jako lidé. Nabízím tedy tuto džentlmenskou 

dohodu, gesto vstřícnosti mezi dospělými lidmi chcete-li: Do konce roku dávám všem 

šanci na nápravu a tyto zábory budu řešit až po Novém roce. Vnímám to jako vstřícné 

gesto nového starosty, který chce s lidmi vycházet a předejít nepříjemnostem, 

zároveň se ale nechce koukat na cizí nepořádek na obecním pozemku.  

I když to byl turbulentní měsíc, svého rozhodnutí stát se starostou nelituji a těším se, 

co přinese následující období. 

NOVÉ PROTIHLUKOVÉ STĚNY 
Naše obce byla jednou z těch, kde probíhalo v květnu letošního roku měření hluku       

z dálnice D8. Z něho byla vypracovaná Akustická studie v úseku EXIT 18 - 29.  

Dne 1. 11. 2022 jsem se s ostatními starosty dotčených obcí zúčastnil schůzky                       

s generálním ředitelem ŘSD panem Ing. Radkem Mátlem, kterou vyvolal Koridor D8. 

Výstupem z jednání pro naši obec je, že stávající protihlukové stěny (PHS) budou 

muset být kvůli nadlimitním hodnotám hluku upraveny formou prodloužení stávající 

PHS o 166 metrů (55 m směrem na Prahu a 111 m směrem na Ústí) a zvýšení               

na 5 metrů. I když si na realizaci počkáme cca 2-3 roky (projekt je nyní ve fázi 

zadávání), vnímám to jako snahu o nápravu řady dodnes nezrealizovaných 

kolaudačních podmínek dálnice D8 a nepochybně to zlepší kvalitu života v našich 

obcích. Sdružení obcí a spolků Koridor D8 dlouhodobě usiluje o to, aby došlo                 

k naplnění všech těchto kolaudačních podmínek dálnice D8, jichž se některé obce 

nedočkaly ani po 20 letech. Pokud má stát zájem realizovat VRT Podřipsko a mít 

důvěru samospráv i jejich obyvatel, považuji za důležité tyto historické křivdy 

napravovat. 

Lukáš Jansa, starosta 
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   1. 9. 2022 30. 9. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 3 036 631,02 Kč 2 871 553,45 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 787 437,49 Kč 949 811,49 Kč 

BÚ ČNB                                              22 048 010,71 Kč 20 695 874,49 Kč 

Pokladna 20 120,00 Kč 43 403,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  25 892 199,22 Kč 24 560 642,43 Kč 

  
 

  

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 114 187,00 Kč 19. 9. 2022 

Kapela – Posvícení 27 000,00 Kč 21. 9. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Komplexní pojištění majetku 35 664,00 Kč  1. 9. 2022 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč  1. 9. 2022 

Sociální pojištění 82 920,00 Kč  2. 9. 2022 

Zdravotní pojištění 35 823,00 Kč  2. 9. 2022 

Plat 38 700,00 Kč  5. 9. 2022 

Výstavba chodníků + VO NV 677 940,28 Kč  8. 9. 2022 

Svoz tříděného odpadu 8/2022 91 480,33 Kč  19. 9. 2022 

Svoz komunálního odpadu 8/2022 40 025,98 Kč 19. 9. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 9. 2022 

ČOV NV – provoz 34 366,42 Kč 20. 9. 2022 

ZŠ platba za žáky 32 400, 00 Kč 20. 9. 2022 

Právní služby 96 800,00 Kč 21. 9. 2022 

Výstavba chodníků + VO NV 839 073,54 Kč 23. 9. 2022 

Splátka úroků z úvěru – kanalizace 39 090,32 Kč 30. 9. 2022 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 19 479 186,00 Kč 

   1. 10. 2022 31. 10. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 2 871 553,45 Kč 2 179 398,62 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 949 811,49 Kč 1 120 874,49 Kč 

BÚ ČNB                                              20 695 874,49 Kč 19 851 964,38 Kč 

Pokladna 43 403,00 Kč 17 548,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  24 560 642,43 Kč 23 169 785,49 Kč 
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Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 120 205,00 Kč 19. 10. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Dopravní obslužnost 46 370,00 Kč  3. 10. 2022 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč 3. 10. 2022 

Oprava veřejného osvětlení 30 885,00 Kč  6. 10. 2022 

Sociální pojištění 63 423,00 Kč  7. 10. 2022 

Dopravní obslužnost – doplatek čtvrtletních 

plateb 
82 360,00 Kč  7. 10. 2022 

Plat 42 666,00 Kč 10. 10. 2022 

Svoz velkoobjemového a nebezpečného 

odpadu 
59 885,77 Kč 13. 10. 2022 

Svoz tříděného odpadu 9/2022 91 480,33 Kč  13. 10. 2022 

Svoz komunálního odpadu 9/2022 40 025,98 Kč 13. 10. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 10. 2022 

Záloha elektrická energie 43 100,00 Kč 25. 10. 2022 

Záloha elektrická energie 52 700,00 Kč 25. 10. 2022 

Výstavba chodníků a VO NV 864 929,31 Kč 24. 10. 2022 

Odvod DPH 33 779,00 Kč 26. 10. 2022 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 40 173,65 Kč 31. 10. 2022 
 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 19 375 020,00 Kč 

Připravila: Ing. Renáta Hakrová, místostarostka 

Od 1. 12. by se měli podle informací dopravců obnovit spoje přes Novou Ves 

v zastávce u pošty. Ke dni vydání zpravodaje zatím nemáme k dispozici nové jízdní 

řády. Jakmile je obdržíme, budou ke stažení na webu a Facebooku obce.  

Bohdana Tobiášková, informační výbor 

Listopadovou členskou schůzku jsme měli v sále obecního úřadu. Od ostatních se lišila 

zejména tím, že si pro nás našel čas nový starosta obce. Pobesedoval s námi                  

a podstatné části schůzky se zúčastnil. Věříme, že si obdobně jako bývalý starosta 

najde čas od času prostor přijít mezi nás i v budoucnosti. V hodnocení uplynulého 

období jsme se shodli nad zdařilým, letos posledním zájezdem.  

Navštívili jsme málo známý, zajímavý zámek „Nový hrad“. Následná prohlídka Loun 

s průvodci přinesla hodně nového o městě i jeho zajímavé historii – ti, kteří vystoupali 
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na kostelní/chrámovou věž vedle úchvatných výhledů na České středohoří,               

v ní objevili i jizbu ponocného a starobylý betlém.  

Jako další aktivitu jsme spolu s řadou 

spoluobčanů využili nabídku spoluúčasti 

na prohlídce Prahy jízdou historickou 

tramvají od Spolku seniorů 

z Nelahozevsi.  

Neopomněli jsme ani kulturu, za kterou 

se šestice z nás vydala do Mlčechvost na 

ochotnické představení „Ty jsi náš 

Mesiáš“. Došli jsme k přesvědčení, že to 

nebyla naše poslední návštěva tohoto 

amatérského souboru. Nezapomněli jsme ani na svůj závazek péče o pomníky             

a některé z hrobů na hřbitově ke svátku „Památky zesnulých“. Podstatnou část 

schůzky jsme věnovali finančním záležitostem včetně vyúčtování dotace obecního 

úřadu. Schůzku jsme zakončili cviky pro zdraví a pohodu.  

 

Ve výhledu činnosti jsme se dohodli na poznávací cestě do Prahy a též se těšíme       

na předpremiéru divadelního představení – opět spolu se Spolkem seniorů 

z Nelahozevsi.  

Příští členskou schůzku plánujeme na 8. prosince do sálu obecního úřadu.  

Všem spoluobčanům přejeme pohodový advent,                        

vánoční svátky a vše dobré v roce 2023. 

Předseda spolku Ing. Bruno Vognič   
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POZVÁNKA NA PRAŽSKÝ HRAD - 
vstup zdarma pro návštěvníky nad 70 let 

Rádi bychom Vás informovali, že z rozhodnutí prezidenta republiky je v období          

od 1. listopadu 2022 do 31. prosince 2022 vstup pro návštěvníky nad 70 let do všech 

objektů návštěvního okruhu Pražského hradu a do stálé expozice Příběh Pražského 

hradu zcela zdarma. Naši starší spoluobčané tak mají v této nelehké době jedinečnou 

příležitost prohlédnout si bezplatně prostory Starého královského paláce, katedrály 

sv. Víta, Zlaté uličky a Baziliky sv. Jiří, v Příběhu Pražského hradu mohou navíc 

obdivovat vzácné originální exponáty.  

Pro získání volné vstupenky postačí pouze prokázat se platným dokladem s datem 

narození na pokladnách na II. nebo III. nádvoří Pražského hradu. 

Podrobné informace včetně otevírací doby objektů naleznete na webových stránkách 

https://www.hrad.cz/cs/prazsky-hrad-pro-navstevniky. 

Bohdana Tobiášková, informační výbor 

TAK KONEČNĚ PŘIŠEL 28. ŘÍJEN 1918 
„Tak konečně přišel 28. říjen 1918. Veliký den, v němž 

národu po staletí jařmennému vzešla Svoboda. Prožili 

jsme dějinnou chvíli. Ani věřiti v prvé chvíli někteří 

nechtěli, že konec válečných útrap a osvobozený náš 

národ že stanul v řadě samostatných států. Teprve druhý 

či třetí den uspořádána z popudu „Sokola“ v N. Vsi – 

Vepřku oslava radostných chvil. V Nové Vsi sešlo se množství lidu (i z okolí), aby tu 

vyslechli slova řečníků, jimiž byli tehdy p. Němec, úředních dráhy z Kralup n/V              

a K. Husník, učitel zdejší školy. Za zvuků hudby a zpěvu vlasteneckých písní přišel 

průvod do Vepřku. Prvé dne svobody byly vskutku dny radosti ničím nekalené. 

Nebyla však ani naše obec uchráněna nejbolestnější rány válečné. I ona zaplatila válce 

krvavou daň. Pět zdravých a nadějných občanů ve věku 18 – 39 roků nedočkalo se 

toužené Svobody.“ Pamětní kniha obce Vepřku - K. Husník.  

Rád jsem si jako dítě nechával od prababičky vyprávět, která tuhle atmosféru zažila 

jako malá holka.   

Události letošního roku nám jasně ukazují, že mír a svoboda nejsou samozřejmostí       

a je potřeba za ně stále bojovat. 

K příležitosti státního svátku Dne vzniku samostatného československého státu jsme 

položili květiny u pomníků padlých v Nové Vsi, ve Starých Ouholicích a u “Hrobu           

v dáli” na vepřeckém hřbitově. 

Lukáš Jansa, starosta 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.hrad.cz%2Fcs%2Fprazsky-hrad-pro-navstevniky%3Ffbclid%3DIwAR3S-DOFZrqxYPRCsg9aCXm9zDPmCWifWttEw2auWDrePEswE6ooLj3kREw&h=AT3e4Y7prQ6VoNtfKSUc8QrOE7juXlsG6-QGXoOXS_5mk39bgbarLLWHq6-00hUnSXV4JYZsHwhBO8R6-ixzwlzX2TPzlm6vWe97TEWpbKLHeYWP7zQbFpLSeMXR_3ZTZw&__tn__=-UK-y-R&c%5b0%5d=AT3lq4B6payjA0KeYfRwJ8-WgL8IjYkOZnCLDLv2UnqH4fWVl4_AUiGmBpk2K1ioiAMypEW6xpd_lNgTEp8t4IvrT2YgVPzKUZTUVWD7ghG302WrTAAC60RYAc7JtPgGzC8jL8gSjpCzkFGl-0ttfYIqv3ULepTIrtROaOQ-BRVmHAPUX3jP7bu-gFRsRWhSXDQAaeJm-AJIvTNcXRkwUgeQN3Fi_47yPpKM
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KOLOBĚH ŘÍP – PRAHA PROBĚHNE NAŠÍ OBCÍ 3. 12. 2022 

Už jubilejní 30. ročník závodu Koloběh Říp – Praha proběhne Vepřkem a Novými 

Ouholicemi po červené turistické značce v sobotu 3. 12. 2022. První probíhající 

očekáváme v čase kolem 9:15 hod. 

Jako obvykle bude Okrašlovacím spolkem Nových Ouholic a okolí zajištěna 

občerstvovací stanice pro závodníky. Pokud bude do občerstvovačky chtít přispět 

nějakou dobrotou někdo další, tak to uvítáme. 

Koloběh je závod smíšených dvojic, kdy muž a žena, kteří se střídají o jedno kolo, musí 

společně uběhnout/ujet z Řípu do pražské Troji po stanovené trati 50 kilometrů.  

Vítězná dvojice bývá v cíli za přibližně tři hodiny. 

ROZSVĚCENÍ STROMEČKU V NOVÝCH OUHOLICÍCH 11. 12. 2022 V 17 HODIN 

Zveme na slavnostní rozsvěcení stromečku v Nových Ouholicích před bývalým 

zdravotním střediskem v Nových Ouholicích v neděli 11. 12. 2022 od 17 hodin. 

Okrašlovací spolek Nových Ouholic a okolí zajistí dobroty a pití. Samozřejmě i další 

účastníci mohou přinést ochutnat svoje cukroví a jiné dobroty. Těšíme se na setkání 

se sousedy nejen z Nových Ouholic, ale i z ostatních částí obce. 

Přijďte si popovídat a nasát předvánoční atmosféru. 

CHODNÍKY 

Na začátku prosince bude ukončena první etapa stavby chodníků a opravy silnice 

II/608 v Nové Vsi a bude zahájen běžný provoz.  

Opravená silnice je trochu užší a je ohraničena obrubníky. Opticky by tedy měla 

motivovat řidiče k pomalejší jízdě. Současně s tím, jak zmizely díry a hrboly, bude 

provoz výrazně tišší – zmizí hluk bočnic pískařských kamionů. Cílem stavby chodníků 

bylo zajistit bezpečný a příjemný pohyb chodců podél hlavní silnice. Silnici II/608       

na průtahu naší obcí dosud zcela zabíraly projíždějící automobily a pro chodce tam 

bylo pramálo místa. Chtěli jsme přenechat větší část veřejného prostoru chodcům, 

tedy místním obyvatelům.  

Chtěl bych proto požádat řidiče, aby neparkovali na nových chodnících a okolní 

zeleni a ani ve vjezdech tak, aby nutili chodce obcházet jejich zaparkovaná auta 

vozovkou. Mějte prosím ohledy k chodcům - dětem, seniorům, rodičům s dětskými 

kočárky nebo k invalidům na vozíku, pro které by bylo obtížné, nebezpečné                  

a nepříjemné obcházet vozovkou na chodníku nebo ve vjezdech zaparkovaná vozidla. 

Děkuji za ohleduplnost. 

Jsem přesvědčen, že Nová Ves nejen prokoukla, ale že obyvatelé Nové Vsi, zejména ti, 

kteří bydlí u hlavní silnice, pocítí novou kvalitu života – bezpečnější chůzi po obci          

a tišší a pomalejší provoz aut bez otřesů při průjezdu každého náklaďáku. 

Martin Exner, zastupitel a předseda Okrašlovacího spolku Nových Ouholic a okolí  
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ADVENTNÍ ČAS 
Letošní Advent bude v naší obci velmi bohatý, jsme rádi, že nás už neomezují žádná 

opatření a můžeme se zase volně setkávat. 

Už v pátek 25. listopadu se rozsvítí první dva stromečky. V 16:30 to bude stromeček 

před úřadem v Nové Vsi, kam nám přijede pásmo koled zazpívat nelahozeveský sbor 

Období sboru. Rozsvěcení navazuje na Slavnostní otevření silnice, které začíná v 15 

hodin u úřadu.               

 
V 18 hodin se rozsvítí stromeček miřejovický. 

Hned v sobotu 26. 11. se koná od 15 hodin Advent ve mlýně. Čeká nás odpoledne 

plné adventního tvoření, hudby v podání Jirky Šámala (zpívá a hraje na magický 

nástroj hang drum, pokud neznáte, nenechte si to ujít), nebudou chybět stánky 

s vánočním sortimentem (keramika, dekorace, šperky, šité zboží, pralinky, voňavé 

balíčky atd.). K rozsvěcení stromečku nám zarecitují děti z naší mateřské školy.  

Těšit se můžete na výborné občerstvení u stánku nelahozeveských dobrot (svařák, 

medovina, káva, nealko, bramboračka, halušky, koláče a dortíky, perníčky). Pro 

zájemce bude připravena komentovaná prohlídka mlýna. Dílny, muzika i stánky 

budou ve vnitřních  prostorách mlýna!  

V neděli 27. listopadu v 17 hodin se rozsvítí stromeček ve Vepřku u Karka.  

V sobotu 3. prosince pořádají Soptíci ve Starých Ouholicích Mikulášské odpoledne 

(od 15 hodin) plné her, zábavy, nebudou chybět Čert a Mikuláš. V 17 hodin všichni 

společně rozsvítí stromeček.  

Turistický klub KUDYKAM zve všechny své příznivce na sváteční procházku starou 

Prahou, jede se vlakem v neděli 4. prosince v 9:23 z Nových Ouholic. 
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V neděli 4. prosince se také zastavte v kostele na Vepřku, který se od 18 hodin 

rozezní adventním koncertem v podání Období sboru a Scherzo clarinetto. 

Ani letos nebudou chybět mikulášské průvody, které v pondělí 5. prosince v podvečer 

projdou všemi částmi naší obce a postraší či potěší kdekoho. 

Pátou částí obce, kde se stromeček rozsvítí, budou Nové Ouholice. Okrašlovací spolek 

se sejde u střediska v neděli 11. prosince v 17 hodin.  

 
A pak už se pomalu přiblíží Štědrý den a s ním tradiční setkání ve 14 hodin na návsi. 

Zazpíváme si koledy, dáme si svařák, čaj a cukroví a letos nás čeká jedno pěkné 

překvapení. Od 14 do 16 hodin se jako každý rok bude rozdávat Betlémské světlo 

v kostele na Vepřku.  

Věříme, že si z bohatého adventního programu každý z Vás vybere. Budeme se těšit 

na viděnou!    Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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MIKULÁŠSKÝ PRŮVOD 
Stejně jako v loňském a předloňském roce projde všemi pěti částmi naší obce 

Mikuláš. Po jeho boku budou kráčet anděl a čert. Tento „Mikulášský průvod“ vznikl 

v době přísných proticovidových opatření a začíná se z něho stávat pěkná tradice. 

Mikuláš všemi částmi naší obce pouze prochází, nenavštěvuje děti doma. Můžete 

Mikuláše s jeho doprovodem přijít s dětmi pozdravit nebo ho třeba kousek 

doprovodit.   

Průvod se vydá v půl páté z Miřejovic, projde Starými Ouholicemi, Novými 

Ouholicemi a Novou Vsí a kolem sedmé by měl svou pouť dokončit ve Vepřku. Trasy 

v  jednotlivých částech obce jsou vyznačené v mapkách. Zároveň uvádíme přibližná 

časová rozmezí pohybu Mikuláše. Časy jsou však pouze orientační. Tak nezapomeňte 

v pondělí 5. 12. s dětmi bedlivě naslouchat, zda neuslyšíte andělské zvonění… 

V případě trvalého vydatného deště se průvod nekoná. 

Za MK Miřejovice Dana Burianová 

   

Miřejovice: cca 16:30 – 16:45 hod.                          Staré Ouholice: cca 16:45 – 17:25 hod. 

 

„Prosinec k nám přichází, vůbec nic mu neschází, 

sněhu přines dost a dost, dárky dětem pro radost. 

Mikuláše, andílka, to vám byla nadílka, 

čerta doma nenechal, ten nás trochu vylekal, 

a už chybí jenom krok, přivítat ten nový rok.“ 
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     Nové Ouholice: cca 17:30 – 17:50 hod.                         Nová Ves: cca 17:55 – 18:35 hod.                                                                                        

               

          Vepřek: cca 18:40 -19 hod.                                          Mikulášský průvod v r. 2020            
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VÁNOČNÍ KRABICE OD BOT 
Letos se už po jedenácté koná akce Vánoční krabice od bot, která zajišťuje vánoční 

radost dětem z charit v Kralupech a Roudnici. Dárky se tak dostávají dětem, které by 

jinak nejspíš žádné nedostaly. Každému dítěti by se na Vánoce mělo splnit alespoň 

malé přání. Třeba takové, jaké se vejde do krabice od bot. Do obdarování dětí 

z azylových domů a terénních programů charity Kralupy nad Vltavou a Roudnice nad 

Labem se mohou zapojit jednotlivci i celé rodiny nebo firmy. Na třech sběrných 

místech se tak shromáždí desítky balíčků, které před Vánoci poputují do charitních 

organizací. Mnohé z krabic obsahují také osobní přáníčka pro obdarované. 

Akce už u mnoha dárců představuje stálou tradici. Někteří dárci dokonce zapojují své 

známé a sami od nich dárky vyzvedávají a balí. V minulých letech se přidaly i školní 

třídy, které společnými silami sestavily několik balíčků. 

A jak je možné se k akci připojit? Od začátku listopadu je na Facebooku akce 

zveřejněn seznam přání, ke kterým se zájemci přihlašují pomocí jednoduchého 

formuláře a posléze balíčky do 9. prosince doručí na sběrná místa.  

V krabicích se objevují především hračky nebo sportovní pomůcky, pro starší děti pak 

třeba kosmetické potřeby nebo sluchátka, oblíbené jsou také permanentky                

do posilovny nebo kreativní potřeby. Některé děti dárky dostanou na předvánočních 

charitních besídkách, ale rodinám žijícím v azylovém domě je Ježíšek doručí až pod 

stromeček. 

Johana Kadeřábková (Více informací: FB událost RC Havránek „Vánoční krabice 2022“ 

nebo e-mail vanocnikrabice@gmail.com) 

 

mailto:vanocnikrabice@gmail.com
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Na pátek 4. listopadu jsme pro děti naplánovali Pohádkovou strašidelnou stezku       

ze Starých Ouholic do Miřejovic. Tenhle plán nám bohužel zhatil celodenní déšť. 

Naštěstí jsme se mohli přesunout do sálu Hospody U hasiče a užít si tak zábavné 

odpoledne, na které dorazilo cca 40 dětí a dospělých v kostýmech.  

  

Vyrobili jsme si papírové masky na obličej, vybarvili obrázky, zahráli si hry, zatancovali 

a sbírali body, za které si každý na závěr vybral z truhly ve strašidelné jeskyni odměnu. 

 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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DRAKIÁDA 
Již dlouhou dobu jsme v Maraton klubu měli za cíl uspořádat hromadné pouštění 

draků.  

Miřejovická lada vyžadují pro plnění své primární funkce „rozlivové oblasti Vltavy“ 

pravidelné sečení trávy. Sekundárním dopadem je široká škála využívání obyvateli 

k odpočinku, procházkám a sportu. Upravenou louku využívají pejskaři, děti zde hrají 

fotbal, jezdí na kolech, modeláři plochu využívají k pouštění modelů. Často zde vidíme 

projíždějící koně. V zimě se v případě příznivých sněhových podmínek lada změní       

ve ski areál.  

Hromadné pouštění draků byla poslední z plejády našich činností, kterou jsme chtěli 

uspořádat. Záměr byl již mnoho let zpět, ač je místo velmi větrné, vždy byla akce 

zrušena z důvodu nepříznivého počasí. Obávali jsme se, že letos tomu bude stejně. 

Naštěstí se na nás usmálo štěstí. Déšť ustal, bylo polojasno a foukal mírný větřík. 

V soboru ve tři hodiny odpoledne jsme se sešli na dětském hřišti, přivezli potřebné 

věci pro výrobu draků, brambory a ohniště pro jejich pečení. 

   

Foto: J. Burian 

Po třetí hodině se začali scházet děti i dospělí a na obloze se objevily první draci. 

Celkem se sešlo okolo 30 lidí. Všichni si v popelu upekli brambor, vypili čaj.                

Pro mnohé děti to byl první brambor z popela.  

Bylo to příjemně strávené odpoledne.  

Za MK Miřejovice Jiří Karas 
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V minulém zpravodaji jsme zpravodajství od fotbalového trávníku končili 

nezaslouženou prohrou v Dřínově. V dalším zápase hostili novoveští fotbalisté 

v sobotu 21. 10. 2022 celek z Postřižína. 

TJ Sokol Nová Ves – SK Postřižín 4:1 (2:0) 

Po celonočním a dopoledním dešti bylo na hru hezké počasí. Na perfektně 

připraveném hřišti se hrál celkem vyrovnaný fotbal. Soupeř z Postřižína přijížděl       

do Nové Vsi s vysokým sebevědomím, které mu naši hráči poměrně brzy srazili. 

Po několika náznacích šancí soupeře nás dostal do vedení v 8. minutě Martin Kolouch. 

Do přestávky zvýšil naše vedení krásnou střelou z dálky Zdeněk Kratochvíl. Poločas byl 

2:0. 

Po přestávce prostřelil brankáře soupeře z téměř nulového úhlu Roman Morávek. Pak 

nás soupeř začal napadat v rozehrávce a přineslo mu to ovoce v podobě snížení na 

3:1. Ale krátce na to po standardní situaci z dorážky pojistil naše vítězství Petr Dudek 

a uzavřel skóre na konečných 4:1. 

Získali jsme 3 body a posunuli jsme se na 7. místo. 

Branky: Martin Kolouch, Zdeněk Kratochvíl, Roman Morávek, Petr Dudek 

TJ Tursko – TJ Sokol Nová Ves 3:10 (1:6) 

V dalším kole jsme poslední říjnovou neděli zajížděli na hřiště do Turska. Je to 

nepříjemný soupeř, ale tentokrát to šlo téměř bez velkých problémů. 

Vezeme vítězství 3:10. Ano, skutečně se hrál fotbal. Podařilo se nám skórovat 

prakticky hned z prvního útoku a měli jsme celý zápas pod kontrolou. 

Střelecky se 3x prosadili Roman Morávek a Jakub Lédl, dvě branky vstřelil Jan Barnat, 

jednou se trefili Jirka Vokoun a Yevhenii Hychka. 

Dále nás čekal na domácím hřišti zápas s TJ Vltavan Chvatěruby. 

TJ Sokol Nová Ves – TJ Vltavan Chvatěruby 0:3 (0:1) 

Přestože jsme hráli na domácím hřišti, rozhodčí nás prakticky k ničemu nepustil. 

Hostující tým se dostal do vedení z nesmyslně nařízeného pokutového kopu. Snažili 

jsme se o vyrovnání, ale snaha vycházela naprázdno. Čím blíže byl konec zápasu, 

otevíraly se při útočení vrátka naší obrany víc a víc a soupeř toho z rychlých kontrů 

dvakrát využil a pojistil své vítězství. Chuť jsme si měli spravit v Chlumíně. 

ST Sokol Chlumín / Tuhaň– TJ Sokol Nová Ves 0:7 (0:5) 

V minulém kole jsme prohráli s Chvatěruby 0:3. Dřímala v nás křivda, ale už se k tomu 

nechceme vracet. Byla neděle dopoledne a chtěli jsme si spravit chuť a povedlo se. 

Celkem jednoduše jsme si poradili s týmem Chlumín / Tuháň. 
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První poločas byl mnohem lepší než ten druhý, a to zejména proto, že si naši hráči 

museli dávat větší pozor, aby je někdo z domácích nevybíravými až zákeřnými fauly 

nezranil. 

Skóre otevřel už ve 3. minutě Ondra Vosmík a postupně se trefili ještě Yevhenii 

Hychka, Roman Morávek, Kuba Lédl a poločasový výsledek pečetil kapitán Zdeněk 

Kratochvíl krásnou střelou z trestného kopu. Poločas 0:5. 

Do druhého jsme šli s cílem to v klidu dohrát a hlavně se nezranit, což se povedlo. 

Navíc Yevhenii Hychko a Standa Třešňák přidali ještě po brance, vyhráli jsme 0:7          

a poskočili jsme před posledním zápasem podzimní části na 6. příčku. 

V sobotu 19. 11. 2022 nás čekal doma poslední zápas podzimní části sezóny s týmem 

z Nelahozevsi. 

TJ Sokol Nová Ves – TJ PTZ Viktorie Nelahozeves 4:1 (2:0) 

Poslední utkání podzimní části sezóny 2022 - 2023 jsme sehráli na domácím hřišti 

proti soupeři z Nelahozevsi. 

Tým Nelahozevsi přijel v silně oslabené sestavě a dokonce o jednoho hráče méně než 

se standardní počet. Navíc v pátek napadl poprašek sněhu a hřiště bylo přimrzlé, což 

kvalitě fotbalu moc nepřidalo. 

My jsme šli do zápasu s vidinou možnosti posunu na 5. příčku. V případě vítězství 

bychom předskočili rivala ze Sazené, takže o motivaci bylo postaráno. 

Začali jsme v mrazivém počasí svižně, vytvářeli jsme si šance, ale doslova jsme 

trefovali soupeřova brankaře. Klid na naše kopačky přinesla chytrá střela kapitána 

Jirky Vokouna, který si všiml, že je brankář trochu více povystoupený z branky               

a střelou 35 metrů se mu ho podařilo míčem krásně přelobovat a vedli jsme 1:0. Pár 

minut na to zvýšil technickou střelou k levé tyči Milda Jandus a s dvoubrankovým 

vedením se měnily strany. 

Druhý poločas byl skoro kopií toho prvního, hezkými střelami zvýšil naše vedení         

na 4:0 Yevhenii Hychko a bylo rozhodnuto. V úplném závěru přeci jen vstřelil čestnou 

branku i soupeř a pečetil tak výsledek na konečných 4:1. 

Děkujeme všem fanouškům za přízeň, přejeme příjemný 

adventní čas, vánoční svátky a úspěšný vstup do nového roku. 

V polovině ledna se plánujeme začít připravovat na jarní část sezóny, a to 

soustředěním v Českém Dubu. Hrát bychom měli začít opět někdy v březnu. Rozpis 

zápasů samozřejmě opět zveřejníme v obecním zpravodaji. 

Děkujeme za podporu obcí Nová Ves i našim sponzorům. 

Díky a přeji příjemné dny, Petr Barnat, sekretář klubu TJ Sokol Nová Ves 



 28 

SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění 

Díl IV. – Rok 2012 aneb STAVÍME!!! 

Rok 2012 začal dalším kolečkem schvalovacího procesu. Ateliér Girsa AT dokončil 

projektovou dokumentaci k druhé fázi rekonstrukce rodinného domu včetně 

veškerých rozvodů. V lednu jsme získali stanovisko RWE, následovali památkáři, 

Veolia, hasiči a hygiena. V březnu přibylo kladné stanovisko Povodí Vltavy, v červnu 

Odboru životního prostředí v Kralupech. Na konci července jsme konečně získali 

stavební povolení stavebního úřadu. Před tím jsme ještě museli absolvovat 

schvalovací proces ke zbudování ČOV (a opět památkáři, povodí, životní prostředí       

a nakonec stavební úřad). Kdo stavěl, zná a chápe... 

Po položení střešní krytiny jsme se vrhli na vnitřní práce na domě – topení, voda, 

plyn, elektřina, betonové podlahy, vnitřní omítky, nové příčky v podkroví. 

  

Průběžně jsme pracovali na odvodnění sklepů a jejich renovaci. Ručně byl vykopán 

zcela zasypaný sklep navazující na mlýnici a byly obnoveny stropní klenby (cihelné). 
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V prvním pololetí byla rovněž dokončena studie, kterou jsme nechali zpracovat           

u firmy Vodní cesta, a.s. Projekt s názvem „Mlýn Vepřek obnova vodního kola“ měl za 

cíl vrátit na budovu nové mlýnice vodní kolo, které zde historicky bylo. Projekt byl 

předložen ke schválení Povodí Vltavy. V srpnu bylo vydáno souhlasné stanovisko.  

„Vzhledem ke změně vodních poměrů, ke kterým došlo po vybudování VD Vraňany, je 

třeba pro získání potřebného spádu zřídit na parcele k.ú. Vepřek jez. Od navrženého 

vakového jezu šířky 6 m bude voda natékat do dřevěných vantroků na kótě 165,3, m 

n.m., šířky 1,75 m, výšky 0,55 m a délky 10 m a následně pohánět Bachovo 

(Zuppingerovo) vodní kolo o průměru 4,5 m a šířce 1,75 m. Spád získaný vybudováním 

jezu je 1,5 m, navrhovaný průtok 1,0 m3/s a maximální výkon kola 9,3 kW. Na pravé 

straně jezu je navržen komůrkový rybí přechod. Z hlediska zájmů daných Plánem 

hlavních povodí ČR, nařízením vlády, Plánem oblasti povodí Dolní Vltava a nařízením 

rady Středočeského kraje je uvedený záměr možný.“ 

S ohledem na náročnost projektu jsme se do jeho realizace zatím nepustili. 

V říjnu 2012 jsme na obytných domech osadili okna a vstupní dveře, vytvořili dřevěné 

zdobení na štítech a do konce roku byla dokončená i vnější fasáda obou domů. 

 

V jedné z hospodářských budov jsme vybudovali truhlářskou dílnu. Pro rychlost            

a operativnost stavby se to ukázalo jako nezbytný krok. Nakoupené stroje sice již 

něco pamatovaly, ale i tak jsme s nimi zvládli velkou část truhlářských prací (podlahy, 
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část interiérových dveří a nábytku, dřevěné představky u obou obytných budov, 

dřevěné prvky na plášti budov,…). 

 

Ani práce na barokní mlýnici neustaly. Průběžně jsme prováděli drobné opravy a další 

statické zajištění budovy.  

PhDr. Radim Urbánek, přední specialista na historické mlýny a autor několika 

publikací, zpracoval Archivní průzkum a interpretaci dochovaného technologického 

vybavení mlýnice. Na základě tohoto průzkumu začal manžel aktivně objíždět mlýny 

v celé republice a shánět vybavení, které bychom mohli v naší mlýnici použít (ať již 

jako zdroj součástek nebo jako náhradu za stávající poničené vybavení). 

Ing. Fuchs dokončil projekt Barokní mlýnice - Oprava krovu a střechy a stropu pod 

ním. Před koncem roku jsme obdrželi veškerá stanoviska a v polovině prosince jsme 

požádali o stavební povolení. Již čtvrté v průběhu renovace, a jak se později ukázalo, 

zdaleka ne poslední. 

Pavlína Linzerová 

I DRUHÝ ZVON JE PO RENOVACI 
NA SVÉM MÍSTĚ 

Dne 9. září mi přišel e-mail: „Dobrý večer pane Vogniči, vepřecký zvon je hotov a dnes 

jsme se s technikem farnosti p. Žyrkem domluvili na montáži zvonu zpět do zvonice     

v pondělí 12. 9. 2022, cca od 9 h. Budete-li mít možnost přijít a zdokumentovat 

návrat zvonu, rádi Vás uvidíme“. Taková příležitost se neodmítá. Pozvánkou jsem 

obeslal předpokládané zájemce. V pondělí v devět jsme se na místě sešli: mistr zvonař           

p. Manoušek, paní Tobiášková, já a zvon. Zvedací plošina uvázla v zácpě a tak jsme 

měli něco kolem hodiny na to se blíže poznat, povyptávat se na podrobnosti …    
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Oproti sundávání zvonu, kterého jsem se též měl možnost účastnit, se vyzvednutí 

zvonu do patra zvoničky nedělo ručně, ale pomocí zvedacího zařízení. Vypadalo to,    

že vlastní umístění bude záležitostí několika minut, skutečnost byla jiná. Už jen dostat 

zvon okénkem do zvonice nebyl jednoduchý. Asistence paní Tobiáškové byla               

na místě. Následovaly úpravy nosné konstrukce trámů do požadované podoby, vlastní 

zavěšení zvonu a jeho seřízení. I při nesporném fortelu obou zvonařů se záležitost 

protáhla na víc než 5 hodin nepřetržité práce, než jsme si mohli zazvonit. Považuji 

toto restaurování zvonu za unikátní příležitost, jak získat či potvrdit údaje o „našich“ 

historických zvonech. Proto cituji z Restaurátorské zprávy:   

  „Větší zvon z r. 1522 byl restaurován v r. 2021, Menší zvon z r. 1456                 

je evidován jako kulturní památka s rejstříkovým číslem ÚSKP: 68893/32-3572.           

Na čepci je ve dvou linkách dvouřádkový nápis gotickou minuskulí: 

⁕anno⁕domyny⁕ cccc⁕lvi⁕pane⁕boze ⁕racz⁕zd. Nárazový tón hlavní- e² - 3,5 

kmitočet základní 630 Hz, spodní oktáva d¹ - 1, prima e² +1, tercie gis²- 1, kvinta /, 

vrchní oktáva d³“. Spodní průměr 672 mm, síla věnce původní 52 mm, I. vytlučení      

46 mm, hmotnost 138 kg, rok odlití 1456, zvonař neznámý.  

 
Pan zvonař Petr R. Manoušek 

Rozsah restaurátorských prací – výpis:   

- Byla zhotovena nová hlavice z vyschlého tvrdého dřeva. Dřevo bylo ošetřeno 

olejovou lazurou a následně konzervačním voskem. 
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- Veškeré upevňovací prvky byly nově vykované z měkkého železa. Zvon               

je uchycen celkem šesti 16 mm šrouby, ručně kované jsou také všechny 

čtyřhranné matice. 

- Obuškové srdce zvonu je nově vykované z měkkého železa ve správném tvaru    

a hmotnosti…  Zvon byl otočen o 90° proti původní pozici.  

- Oba přesně soustružené ložiskové čepy mají výkyvná valivá ložiska – ložiska jsou 

také jediným moderním konstrukčním prvkem použitým při restaurování zvonu. 

- Povrch zvonu byl zbaven mechanických nečistot. Následovala neutralizace 

povrchu, patinování a barevné sjednocení. Povrch veškerých železných dílů byl 

opatřen vrchním nátěrem matné černé kovářské barvy s inhibitory koroze. 

- Na trámech zvonové stolice byly osazené ocelové podložní desky pod ložiska      

a zvon byl po zavěšení vybaven nově zhotovenou dřevěnou zvonící pákou 

s provazem pro ruční zvonění.   

Součástí dokumentace je i příloha „Zásady správného zvonění a péče o zvon“! 

Jako svým způsobem poděkování za strpení mě a mých dotazů jsem panu 

Manouškovi věnoval červnový výtisk zpravodaje obsahující článek, který jsem sepsal    

u příležitosti sundávání zvonu. Netušil jsem, jak jsem si naběhl. Pro ilustraci text 

následně obdrženého e-mailu. Slíbil jsem nápravu, a proto uvádím celé znění bez 

úprav:  

„Podle dohody posílám restaurátorskou dokumentaci s fotkami z restaurování 

menšího zvonu pro Vepřek. Jinak prosím, abyste při publikaci bral s notnou rezervou 

údaje Wikipedie nebo se jim raději vyhýbal. Konkrétně v našem případě je tam mnoho 

nesmyslů, které se mi zatím nepodařilo opravit. Vůbec netuším, kdo a proč tam takové 

údaje vkládá, takže ve skutečnosti je to následovně: 

1./ Děda skutečně začal s výrobou zvonů v Brně r. 1900 a svou velkou zvonárnu s 96 

zaměstnanci měl už od r. 1908. Zvony tehdy dodával nejen do Čech, na Moravu            

a Slovensko, ale i do zahraničí, hlavně do zemí pozdější Jugoslávie. 

2./ Restaurování puklých zvonů je dědův patent brzy po I. sv. válce. 

3./ Já jsem zvonárnu převzal hned po maturitě r.1976 kvůli tátovu úrazu - tehdy to 

vypadalo, že už se do práce nevrátí. V r. 1988 jsem už měl za sebou jmenování 

soudním znalcem (1981) i dodávky velkých zvonů do Bulharska (1979 a 1984). 

4./ Naše ZVONAŘSTVÍ se "nepodílelo" na opravě loretánské zvonohry a pořízení 

nového srdce pro zvon Zikmund, nýbrž obě akce byly výhradně našimi zakázkami. 

Problém je v tom, že takto publikované informace přebírají bez ověření další a další 

lidé a ke mně se pak dostávají občas výtky, proč něco takového tvrdím. Budete-li          

s něčím váhat, raději se ozvěte a já Vám vždycky rád pomohu“. 

Zdraví Petr R. Manoušek 
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Pro úplnost na závěr: měl jsem za to, že menší zvony v naší zvonici visely oboustranně 

největšího. Nebylo tomu tak. Z rozměrů prostorů vymezených jednotlivým zvonům je 

zřejmé, že byly zavěšeny při pohledu směrem na Nové Ouholice od největšího            

po nejmenší – na tom jsme se s panem mistrem shodli.     

 

Kdo mohl, pomohl 

 

Naše oživlé zvony v plné parádě 

B. Vognič, kronikář 
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.    DĚTSKÉ NEMOCI S VYRÁŽKOU 
Asi každá maminka malých dětí slyšela o nemocech, kterým se říká pátá, šestá, 

sedmá. Jedná se o virová onemocnění spojená s typickou vyrážkou. Naše babičky 

znaly ze svého dětství spalničky, zarděnky, spálu a neštovice. Spalničky a zarděnky se 

podařilo díky očkování v ČR na určitou dobu prakticky vymýtit, ale v posledních letech 

se sem tam lokální ohnisko spalniček objeví, protože v naší populaci je část dospělých, 

kteří byli očkování jen jednou dávkou v dětství. Ale i u lidí mladších, kteří dostali 

dávky dvě, může po letech imunita klesnout na hranici, kdy se můžou nakazit.              

K nákaze dochází často v zahraničí, v zemích, kde se spalničky běžně vyskytují. 

Ale teď už zpět k těm novým nemocem, které dnešní rodiče trápí, protože když se 

objeví ve školce, je velmi pravděpodobné, že je chytne i vaše ratolest. Jsou to nemoci 

přenášené kapénkovou infekcí, s velkou nakažlivostí a některé jsou nakažlivé již před 

vznikem prvních projevů. 

Pátá nemoc známá také jako infekční erytém postihuje nejčastěji děti ve věku 5 - 15 

let. Má sezonní výskyt na jaře a na podzim a inkubační domu 4 - 14 dní. Na začátku je 

zvýšená teplota, únava, někdy bolesti kloubů. Pak se objeví vyrážka - zarudnutí            

na tvářích, které má motýlovitý tvar. Za další 3 dny se může vyrážka rozšířit                   

i na končetiny, kde má síťovitý vzhled. Vyrážka nesvědí. V době výsevu vyrážky je 

nakažlivost už velmi malá. 

Šestá nemoc (třídenní horečka, dětská růžovka) je viróza, které postihuje hlavně děti 

do 3 let. Inkubační doba je 5 - 12 dní a děti můžou být infekční už v této době, kdy 

jsou bezpříznakové. Prvním příznakem je horečka až 39 - 40°C. Po jejím odeznění se 

může, ale nemusí objevit skvrnitá vyrážka, která nesvědí a vyseje se hlavně na trupu. 

Sedmá nemoc je vysoce infekční viróza dětí předškolního věku, ale postihuje i děti 

školní. Známá je také pod názvem syndrom ruka-noha-ústa. Nejčastěji se šíří v létě      

a na podzim a inkubační doba je 3 - 6 dní. Začíná obvykle bolestí v krku a zvýšenou 

teplotou. Pak se objevuje vyrážka charakteru puchýřků kolem úst a případně i afty       

v ústech a krku a vyrážka na dlaních a ploskách nohou. Vyrážka svědí a děti si ji proto 

mohou škrábat. Někdy je onemocnění doprovázenou dvoudenní horečkou. Nejvíce 

nakažlivé je v době výsevu puchýřků. 

Léčba je u všech popsaných nemocí podobná. V období horečky snižovat teplotu 

pomocí standardních léků na teplotu (Paralen, Nurofen…), hodně pít a odpočívat.           

U sedmé nemoci lze svědivou vyrážku natírat tekutým pudrem, u malých dětí lze 

celkově podat Fenistil v kapkách. 

U všech nemocí platí, že průběh může být různě výrazný, teplota může někdy chybět 

a i tíže vyrážky může být různá. Těžší průběh s horečkou bývá u dospělých, kteří se 

mohou od svých potomků nakazit, pokud nemoci v dětství neprodělali. Sedmá nemoc 

se v ČR vyskytuje až od 90. let a navíc se vyskytuje několik kmenů, které ji způsobují, 
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takže se jí lze nakazit opakovaně. Na pozoru by se měly mít maminky, které jsou 

těhotné, protože všechny tři choroby mohou při nákaze matky poškodit plod. 

MUDr. Jana Jordáková 

CO NEVÍM – NEPOVÍM: 
 Inspirací mně byl tentokrát říjnový Kralupský zpravodaj. Hned na titulní stránce je 

přehled 21 nejúspěšnějších ve volbách do zastupitelstva. Na krásném pátém místě 

se umístil náš Vladimír Vymětalík – nedivím se. Také bych ho volil.  

 Obsáhlá dvoustrana je věnovaná oslavám 120 let od povýšení Kralup na město.    

Na slavnostním večeru na radnici se k tomuto výročí dostalo ocenění řadě osob     

a institucí. Redakci, jak je očividné, zaujal zejména pan František Masařík, farář 

Římsko- katolické farnosti Kralupy nad Vltavou, do které patří i náš vepřecký kostel 

a udělala s ním krátký rozhovor. Větu „Dávám lidem svobodu a svobodu chci i pro 

sebe“ použila jako nadpis celé reportáže o oceněných.   

B. Vognič, kronikář 
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25. listopadu Slavnostní otevření silnice Nová Ves - od 15 hodin 

25. listopadu Rozsvícení stromečku v Nové Vsi - v 16:30 před úřadem 

25. listopadu Rozsvícení stromečku v Miřejovicích - v 18:00 na hřišti 

26. listopadu Advent ve mlýně - Vepřek - od 15 hodin 

27. listopadu Rozsvícení stromečku ve Vepřku - v 17 hodin u Karka 

3. prosince Mikulášské odpoledne ve Starých Ouholicích (U Hasiče) - od 15 hodin 

3. prosince Rozsvícení stromečku ve Starých Ouholicích  - v 17 hodinu hospody 

4. prosince Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

4. prosince Adventní koncert v kostele na Vepřku - od 18 hodin 

8. prosince Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

11. prosince Rozsvícení stromečku v Nových Ouholicích - v 17 hodin u střediska 

12. prosince Zasedání zastupitelstva obce - od 18 hodin v sále OÚ 

15. prosince Zájezd Spolku seniorů na divadelní představení do Prahy 

24. prosince Štědrodenní setkání na návsi - od 14 hodin v Nové Vsi 

24. prosince Betlémské světlo v kostele na Vepřku - od 14 do 16 hodin 

 


